
 

Referat af bestyrelsesmøde i Dagtilbud Hovedgård  

 d. 05.12 2022 kl. 19.00-21.30  

I Naturhuset. 

 Tid Punktets 
art 

Tema Ansvarlig 

 ?  Punkter til evt. Helle 

1.  19:00 
10 min 

I Nyt fra formanden  

 Siden sidst 
- Louise Arnfelt har været med til 

institutionsforum. Louise sad med vores 
politiker og han er meget optaget af hvad der 
sker ude hos os. Vi vil derfor, som vi tidligere 
har talt om, have ham ud og vise ham rundt i 
Hovedgård. Vi skal have skabt en god relation. 

- Derudover har vi i dag besøg af 
aktivitetsudvalgene fra begge huse, da vi 
gerne vil have et samarbejde på tværs. 
 

Helle 

2.  19:10 
30 min 

D+B Tema: Hvordan kan aktivitetsudvalget og bestyrelsen 
understøtte hinandens gøremål? 
Aktivitetsudvalgene i husene er inviteret med til første 
punkt.  

- Aktivitetsudvalget: 
- Vildrosen: 

Vi vil gerne købe nogle ting så børnene kan 
opleve noget eller finde noget de kan få glæde 
af i hverdagen. Vi har snakket lidt om at lave et 
lotteri, som der har været afholdt tidligere. 
Det har været en succes i forhold til at få 
indsamlet nogle penge. Derudover går vi i 
overvejelserne omkring, at lave en arbejdsdag 
i foråret. Her kan vi evt. bidrage med noget til 
institutionen hvis der trænger til, at blive lave 
noget eller lign. Der er også et ønske om, at 
forældrene imellem får et større kendskab til 
hinanden og det kunne en arbejdsdag være 
med til at give. Der kunne også laves 
legepladsdage om søndagen, hvor forældre 
mødes med deres børn og bruger nogle timer 
sammen.  
Naturhuset:  
Vi har haft legepladsdag med madpakker som 
fungerede rigtig godt. Derudover har vi lige 
afholdt lysfest, hvor der blev serveret mad og 
børnene lavede lysposer sammen med 
forældre og søskende. Det var en succes med 

Helle/Patricia/ 
Gitte 



 
mange tilmeldinger. Det kostede 25 kr. pr. 
voksen. Vi går også i tankerne om, at afholde 
en kreadag, det kunne f.eks. været til påske. 
Der er også snak om evt. at afholde et 
bagagerumssalg. 
 
Aktivitetsudvalgene vil gerne høre hvad 
bestyrelsen har brug for i forhold til dem. De 
vil gerne finde ud af, hvor de passer ind og 
hvilke opgaver der kunne være fede at de tog. 
Jonas melder ind at han gerne vil have, at 
aktivitetsudvalget hjælper til med årets byfest 
og hjælper med at gå rundt med børnene. Der 
er også enighed om, at aktivitetsudvalget skal 
have tid på forældremøderne til en snak om 
hvem de er og hvad de laver.   

3.  19.40 
5 min 

 Pause:  

4.  19:45 
15 min 

I  Nyt fra Dagtilbuddet  

 Kommende skolebørn 2023 

 + en masse andet 😊 
- Vi har 41 børn vi sender i skole. Vi går i 

overvejelser om hvordan overgangen til skole 
fungerer bedst. Vi tænker at vi i højere grad 
kan gøre børnene klar til skole. Vi bruger 8 
måneder på at gøre en 5 årig klar til skole. 
Hvad har en 5 årig brug for at lære, for at blive 
rustet til at blive klar til skole. Hvordan finder 
de børn deres plads? Kollektive beskeder. 
Hvilke ressourcer har vi tilgængelige? Der skal 
ske en dialog med skolen. Vi vil sende børnene 
i skole og give besked til skolen om, hvor vi er 
nået til og det er skolens opgave at de skal 
tage over derfra.  
 
Vi har fået en ny direktør inden for 
Uddannelse og Arbejdsmarked. Hun hedder 
Mette Faust. Fremadrettet kommer 
Uddannelse og Arbejdsmarked derfor til at 
hedde: Børn, unge og kultur.  
 
Ansøgninger til medhjælperstillinger ramte 
denne gang 88 ansøgninger. Vi har ud af dem 
kun kunne ansætte 1. Det er også blevet 
sværere at rekruttere, i forhold til hvad det 
plejer at være. Vi laver et genopslag af 
stillingen, da vi ikke vil gå på kompromis med 
hvem vi får ansat. Der er nogle af dem vi har 
ansat nu, som vil løbe lidt hurtigere i en 

Jonas 



 
periode, da vi også ved at nogen børn har brug 
for noget ekstra understøttelse. Det er den 
virkelighed vi står i. 
 
Årsnormer personale: 
Vi har udforsket lidt i, hvor tæt vi kan gå på 
individet for at få fællesskabet til at lykkedes. 
Alle medarbejdere har kunne følge med i 
deres årsnorm i det nye 
tidsregistreringssystem Titanplan. Vi har 2 
medarbejdere der gerne vil prøve en 4 dages 
uge. Derudover er der nogle andre der godt 
kunne tænke sig en fridag om måneden. Man 
kan også placere sin forberedelsestid 
derhjemme – det plejer nogle at gøre og det 
har fungeret godt. Vi prøver medarbejdernes 
ønsker af og ser om det kan hænge sammen i 
de enkelte huse.  

5.  20:00 
20 min 

I Arbejdsgrupper: 

 Status fra arbejdsgrupperne. 
- Der er en af arbejdsgrupperne der har mødtes 

og drøftet deres emne/emner. Der har været 
travlhed for alle og derfor har mulighederne 
for, at mødes i de andre grupper ikke været 
der. Ud over det er der lidt tvivl om hvilke 
arbejdsgrupper der er og hvilke man hører til. 
Dette skal vi have et overblik over.  

- Aula drøftelser? 
 

Alle 

6.  20.20 
5 min 

 Pause: 
 

 

7.  20.25 
30 min 

I+D+B Økonomi: Bilag vedhæftet 

 Opsamling på økonomi 2022 

 Principper og planer for 2023 og frem 
- Der bliver lavet en budgetaftale hvert år og 

det er et billede for hvordan det ser ud 3 år 
frem. Jonas gennemgår budgettet for 
Hovedgård. Der er størst udsvingninger først 
på året og den første del af 2. kvartal. El, vand 
og varme stiger og dette skal vi være 
opmærksomme på. Det ser ud som om at vi 
kan ramme et mindre underskud i 2023.  
Der er enighed i bestyrelsen om, at det skal 
være fast personale i husene. Derudover er   
maden også et plus og noget som vi også 
gerne vil fastholde.  

Jonas 

8.  20.55 
30 min 

I+D+B Service og kvalitet: 
Med afsæt i en ændret økonomi for de kommende år. 
Hvilke muligheder kan vi som bestyrelse se og 

Alle 



 
samarbejde med dagtilbuddet om, så vi understøtter 
kerneopgaven med respekt for økonomisk balance? 

 ?....... 

 Hvilken tidsfrist skal forældregruppen varsles med 
i forhold til eventuelle ændringer? 
- Effektivisering: 

Skal udvidet åbningstid evt. væk i Naturhuset? 
Tidligere fredage i Vildrosen? 
Hvilke varsling skal der være hvis ovenstående 
bliver en realitet?  
Kan vi indføre drikkedunk i Vildrosen?  

9.  21.25 
5 min 

 Evt. Køleskab til Naturhuset?  
 

 

 
Punktets art: I – information, D – debat, B - beslutning 

Vi ser frem til et godt møde. 

Jonas og Helle 

 

 

 

 


